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Τρίτη, 22 Ιουλίου 2025 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Σταύρο 
Παπασταύρου 
 
Θέμα: «Καθολική αδράνεια του Υπουργείου Περιβάλλοντος στην 
αντιμετώπιση της ξήρανσης των ελάτων στον Ελικώνα» 
 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Τους τελευταίους μήνες παρατηρείται ραγδαία εξάπλωση του φαινομένου της 
ξήρανσης των ελάτων στα ορεινά συγκροτήματα της χώρας και ιδίως στον Ελικώνα, 
στη Βοιωτία, εξαιτίας της προσβολής των δασών από φλοιοφάγα έντομα, σε 
συνδυασμό με την κλιματική πίεση και την παρατεταμένη ξηρασία. Ειδικότερα στον 
Ελικώνα, όπου συναντάται το ενδημικό είδος της κεφαλληνιακής ελάτης, η εικόνα που 
παρουσιάζει σήμερα το δάσος είναι αποκαρδιωτική και συνιστά απειλή για το 
οικοσύστημα και την οικονομική ζωή της περιοχής. 
 
Το φαινόμενο είχε εντοπιστεί εγκαίρως – ήδη από τον Απρίλιο του 2025 – και είχε 
τεκμηριωθεί επιστημονικά από το Ινστιτούτο Δασικών Ερευνών του ΕΛΓΟ-ΔΗΜΗΤΡΑ, 
ενώ τα συμπεράσματα κοινοποιήθηκαν από την Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας στο 
αρμόδιο Υπουργείο, ζητώντας άμεση παρέμβαση. Παρ’ όλα αυτά, το Υπουργείο 
Περιβάλλοντος και Ενέργειας ουσιαστικά δεν αντέδρασε. 
 
Στην διαδικασία του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου, το Υπουργείο απέφυγε να δώσει 
σαφείς απαντήσεις: 

• Τον χρόνο διαπίστωσης του φαινομένου, 
• την έκταση της ζημίας στον Ελικώνα και τα συγκεκριμένα στοιχεία καταγραφής, 
• την αιτία της αδράνειας κατά την περίοδο της άνοιξης, όταν οι συνθήκες ήταν 

κατάλληλες για την κοπή των προσβεβλημένων δέντρων, 
• το χρονοδιάγραμμα εκταμίευσης των απαραίτητων κονδυλίων, 
• την ενίσχυση των υποστελεχωμένων και υποχρηματοδοτούμενων Δασαρχείων, 
• την εκπόνηση οδικού χάρτη δράσης. 

 
Επειδή η καθυστέρηση στη λήψη μέτρων οδήγησε σε ανεξέλεγκτη εξάπλωση των 
φλοιοφάγων εντόμων, 
 
Επειδή η έλλειψη αραίωσης και δασικής διαχείρισης επιτείνει τη ζημιά και αυξάνει τον 
κίνδυνο πυρκαγιών, 
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Επειδή δεν έχει εξασφαλιστεί καμία χρηματοδότηση για τα απαραίτητα έργα κοπής 
και απομάκρυνσης των νεκρωμένων δέντρων, 
 
Επειδή στην Βοιωτία η απώλεια του δάσους στον Ελικώνα πλήττει το περιβάλλον, τη 
μελισσοκομία και τον τουρισμό, 
 
Επειδή παρά τη δημόσια πίεση, τις πρωτοβουλίες των τοπικών αρχών και τις 
διαπιστωμένες συνέπειες στο φυσικό περιβάλλον, δεν φαίνεται να έχει ενεργοποιηθεί 
κανένας ουσιαστικός μηχανισμός δράσης και πρόληψης, ενώ το φαινόμενο 
επιδεινώνεται μέρα με τη μέρα. 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Ποιο είναι το πλήρες χρονοδιάγραμμα των παρεμβάσεων για την αντιμετώπιση 
του φαινομένου της ξήρανσης των ελάτων στον Ελικώνα; 

2. Για ποιο λόγο δεν αξιοποιήθηκε η περίοδος της άνοιξης του 2025 – όπως 
πρότειναν οι επιστημονικές υπηρεσίες – για την κοπή των προσβεβλημένων 
δέντρων; 

3. Υπάρχει πλήρης αποτύπωση και τεκμηρίωση της ζημίας στην περιοχή του 
Ελικώνα (σε αριθμό προσβεβλημένων δέντρων, είδος, στρέμματα κ.λπ.); Αν 
ναι, να κατατεθούν τα σχετικά στοιχεία. 

4. Υφίσταται σχέδιο ενίσχυσης των δασικών υπηρεσιών της Βοιωτίας (σε 
προσωπικό, εξοπλισμό και χρηματοδότηση), ώστε να είναι σε θέση να 
διαχειριστούν το φαινόμενο; 

5. Ποιο είναι το ύψος των κονδυλίων που έχουν προβλεφθεί από το Υπουργείο 
για τις παρεμβάσεις στον Ελικώνα, και σε ποιο στάδιο βρίσκεται η διαδικασία 
εκταμίευσης; 
 

 
Ο ερωτών Βουλευτής 

 
 

Γεώργιος Β. Μουλκιώτης 




